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 پیکر »یدا... مفتون امینی« از منزل این شاعر 
به سمت خانه  ابدی اش در بهشت زهرا)س( بدرقه 
شد. این مراسم، )یکشنبه، سیزدهم آذرماه( در 
حال و هوایی بارانی از منزل این شاعر، با حضور 
ابوالقاسم ایرانی، فرهاد عابدینی، پونه ندایی، 
کامیار عابدی، مهدی مظفر ساوجی و نوروزی، 
مدیر بنیاد مقبره الشعرا شهریار و خانواده او برگزار 
شد. مراسم با شعرخوانی، به زبان ترکی آذربایجانی 
آغاز شد و سپس کامیار عابدی در سخنانی گفت: 
شخصی که پیکرش اینجاست، از بزرگان فرهنگ 
وادب کشورمان بود و آثارش همچنان پاینده و 
جاویدان است زیرا ایشان در هفت دهه با اخلاص 
تمام اندیشه ها، تامل ها، لحظه ها، حس ها، تصویرها 
و صورت های ذهنی خود را هم به زبان فارسی و 
هم به زبان مادری اش ترکی آذربایجانی، در کلام 
ریخت. این پژوهشگر خاطرنشان کرد: وجود 
مفتون برای کشور بسیار غنی بود. او جزو مفاخر 
کشور ماست، او جزو نسل طلایی است که در دهه 
۱۳۲۰ فعالیت شعری خود را آغاز کرد؛ هوشنگ 
ابتهاج، شاملو، سپهری و سیاوش کسرایی از این 
نسل بودند. اینها افراد برجسته ای بودند که تمام 
وجود خود را در شعر و کلام، سپری کردند. او 
افزود: طبق اطلاع تاریخی، مفتون امینی جزو 
آخرین نفر از نسل طلایی بود که با رفتن او پرونده 
این نسل طلایی به لحاظ جسمی بسته می شود و 
به لحاظ روحی به تاریخ ادبیات کشور ما سپرده 

می شود. کامیار عابدی بیان داشت: یاد مفتون 
همیشه به نیکی در ادبیات ایران خواهد ماند 
و تاریخ ادبیات ایران همواره پایدار خواهد بود. 
مهدی مظفر ساوجی نیز در این مراسم با بیان 
اینکه مفتون از پیروان راستین احمد شاملو بود، 
اظهارکرد: مفتون انزوای خودخواسته  ای داشت 
و از اینکه در جمعی حاضر شود، پرهیز داشت. 
کمتر اتفاق می افتاد شعر بخواند. او انسان شریف 
و وارسته ای بود. او ادامه داد: از سال ۱۳۸۲ پیگیر 
این بودم که تجربه های او را به نسل بعد منتقل 
کنم. معتقدم اگر تجربه ها در صندوقچه اسرار 
سینه این هنرمندان به خاک برود، نمی توانیم 
راه را درست برویم و چراغی که ایشان به دست 
ما می دهد، مسیر را باز کنیم. من با طیف وسیعی 
از هنرمندان گفت وگو داشتم، مصاحبه با مفتون 
از سال ۱۳۸۲ آغاز و در سال ۱۳۹۷، تمام شد، 
مصاحبه ۱۴ سال طول کشید زیرا درجه خلوص 
مفتون خیلی بالا بود و تواضع و فروتنی داشت که 
در معدود آدم ها دیدم و شاید مفتون شبیه سهراب 
سپهری بود. این کتاب با عکس همراه است و کتاب 
جلد دیگری دارد که در یکی دوسال آینده آماده 
می شود. مظفری در پایان شعر شفیعی کدکنی 
را که به مفتون و منوچهر آتشی تقدیم کرده و 
سپس شعر شهریار را که برای مفتون سروده بود، 
خواند. در ادامه با انتقال پیکر مفتون امینی به 
بهشت زهرا)س(، پیکر این شاعر در قطعه ۱۱۱، 

ردیف ۱۶، شماره ۶۲ بهشت زهرا)س( به خاک 
سپرده شد. سپس ریاضی، با خوانش شعری به 
زبان ترکی آذربایجانی گفت: استاد مفتون شاعر 
پرآوازه ایرانی و آذربایجان بود، بزرگان شعر جمع 
هستند و از ما طرف انجمن های ادبی آذربایجان 

)صابر و ساحر و ایشیق( تسلیت می گوییم. 
  به دنبال ثروت نبود

 محمد متینی زاد )داماد امینی( نیز در این 
مراسم اظهارکرد: مفتون امینی، نزدیک به هفتاد 
سال بلندترین قله های شعر را فتح کرد، از خود 
۱۶ دفتر شعر، چند مجموعه و بی شمار مصاحبه 
به یادگار گذاشت و آخرین روزهای زندگی اش 
هم هنوز پرکار و خلاق بود. او افزود: او همیشه 
امید داشت و به فردا فکر می کرد، از امروز بهره 
می برد، برای فردا برنامه داشت. مفتون علاوه 
بر نوشته هایش در زندگی و رابطه هایش هم 
شاعر بود. هرکس او را از نزدیک شناخته بود، 
می دانست که مفتون اصیل زیست و همیشه 
خودش بود در هیچ دوران زندگی اش خود را 
به هیچ جریانی نسپرد. متینی زاده در ادامه 
بیان کرد: هرگز در زندگی به دنبال ثروت و 
مقام و شهرت نبود اما همواره دغدغه وجدان 
و شرافت و انسانیت داشت، چه در شعرش 
و چه در زندگی و رابطه هایش به دنبال خلق 
معنی و زیبایی بود. او ادامه داد: مفتون می گفت 
علاوه بر شاعربودن از من با قاضی بودن هم یاد 
کنید، می دانیم در قضاوت هم عادل بود. معیار 
رابطه هایش مهربانی و یکرنگی بود و هنر این را 
داشت درون آدم را ببیند و بفهمد. با همه این 
ویژگی های کمیاب و با دانش و خرد فراوانی که 
داشت برای هر یک از ما نزدیکانش تکیه گاهی 
انکارناپذیر بود. چه سعادتمندیم که چنین انسان 
والایی را در خانواده و در زندگی خود داشته ایم. 
اکنون زمان جدایی فرا رسیده اما تاثیر او بر 
تک تک ما همیشگی و جاودانه است و بی شک 
شخصیت و منش آموزه های او راهنمای زندگی 
ما خواهد بود. او در پایان از حاضران سپاسگزاری 
و همچنین از دختر بزرگ او که در ایران نیست، 
یاد کرد. حین مراسم اعلام شد که مراسم یادبود 
مفتون امینی، روز پنجشنبه )هفدهم آذرماه( از 
ساعت ۱۵ تا ۱۶و۳۰ در سالن خیریه رعدتهران 
به نشانی شهرک غرب، فازدو، هرمزان، پیروزان 
جنوبی، شماره ۷۴ برگزار خواهد شد. سهیل 
محمودی و رضوان ابوترابی از دیگر حاضران در 

بهشت زهرا)س( بودند.

  عباس رافعی
 »سلوک« را می سازد

 فیلم وسترن »آلمادوار« 
در جشنواره کن

 استودیوهای انیمیشن سازی ترکیه 
درکمین استعدادهای ایرانی

 علی عزیزی، کارگردان انیمیشن گفت: 
به دلیل درآمد اقتصادی ییشتر، هنرمندان فعال 
در حوزه انیمیشن تمایل دارند با پروژه های 
خارجی همکاری کنند. علی عزیزی در گفت وگو 
با مهر، بیان داشت: طی سال های گذشته بیشتر 
در حوزه تدریس انیمیشن در دانشگاه فعال بودم 
و تا هفته گذشته نیز به عنوان مدیر یک مدرسه 
انیمیشن سازی فعالیت می کردم که به تازگی 
از این سمت استعفا داده ام. در حال حاضر نیز 
درگیر ایده پردازی و نگارش پروژه انیمیشن 
خود هستم. وی با اشاره به تولید انیمیشن 
در کشور و همکاری با پروژه های خارجی 
افزود: با افت ارزش ریال در کشور و افزایش 
قیمت دلار، شرایطی به وجود آمده تا فعالان در 
حوزه انیمیشن تمایل بیشتری به همکاری با 
کشورهای دیگر دارند. مساله این است که پیش 
از این بخشی از تولیدات انیمیشن به صداوسیما 
فروخته می شد و شنیده شده که به دلیل وضعیت 
نامناسب بودجه، تولیدکنندگان انیمیشن از 
صداوسیما طلب دارند. این کارگردان انیمیشن 
ادامه داد: سازمان صداوسیما چارچوب های 
خاصی در زمینه ساخت و پردازش انیمیشن ها 
انیمیشن  تولیدکنندگان  بیشتر  و  دارد 
به دنبال تولید آثاری هستند که خلاقانه و 
بدون محدودیت باشد به همین دلیل تمایل 
کمتری به همکاری با تلویزیون دارند. البته 
همچنان شرکت هایی هستند که به صداوسیما 
همکاری می کنند. عزیزی گفت: بسیاری از 
تولیدکنندگان بخش خصوصی ترجیح می دهند 
که سفارش های خارج از ایران را انجام دهند. 
به عنوان مثال استودیوهایی در ترکیه وجود 
دارد که همکاری هایی را به صورت دورکاری 
انجام می دهند و یا از هنرمندان ایرانی دعوت 
به همکاری حضوری در این کشور می کنند. وی 
بیان کرد: در حال حاضر برخی از شرکت های 
خصوصی سفارشات خارجی دارند و یا کل 
تولید و یا بخشی از آن را برعهده می گیرند. 
این کارگردان انیمیشن توضیح داد: در رابطه 
با دستمزدهایی که انیماتورهای ایرانی از 
پروژه های خارجی می گیرند باید بگویم این 
دستمزدها خیلی پایین تر از دستمزدهایی 
است که به هنرمندان خودشان می دهند اما 
بازهم همین دستمزدها از دستمزدهایی که از 
پروژه های ایرانی دریافت می کنند کمی بیشتر 
است. به عنوان مثال اگر اشتباه نکنم تولید 
انیمیت در کشور دقیقه ای ۲۵ میلیون تومان 
است، اما در ترکیه مثلا ۳۵ میلیون تومان است 
که بازهم تاکید می کنم اطلاعات من در زمینه 

قیمت دقیق هزینه ها به روز نیست.

 »عباس رافعی« در جدیدترین 
فیلم  خود،  سینمایی  فعالیت 
»سلوک« را جلوی دوربین می برد. 
فیلمی که رافعی، یکسال در صدد 
تولید آن است و تهیه کنندگی آن 
را علی اوجی بر عهده دارد. رافعی 
پیش از این، فیلم هایی چون کیمیا 
و خاک، آزادراه و فصل فراموشی 
فریبا را کارگردانی کرده بود. رافعی 
را  موجه  غیبت  فیلم  همچنین 
در نوبت نمایش دارد که پیش تر 
مشکلاتی در مسیر اکران عمومی 

آن وجود داشت.

 »پدرو آلمادوار« فاش کرد که 
فیلم وسترن وی در ماه می سال 
آینده برای اولین بار در جشنواره 
فیلم کن ۲۰۲۳ به نمایش درمی آید. 
فیلم »راه عجیب زندگی« فیلم کوتاه 
وسترنی که با بازی پدرو پاسکال 
و ایتن هاوک توسط پدرو آلمادوار 
ساخته می شود برای اولین بار در 
جشنواره فیلم کن دیده خواهد 
شد. آلمادوار این فیلم نیم ساعته 
را وسترنی عجیب خواند که در آن 
هاوک  و  پاسکال  شخصیت های 
باهم دوست هستند و در موقعیتی 
را  متفاوتی  رفتارهای  یکسان، 

برمی گزینند.

 هاشم میرزاخانی:

  تنها 2 فیلم 
در اکران امسال به سود رسیده اند

 هاشم میرزاخانی در آیین رونمایی از سامانه بلیت فروشی 
»آی تیکت« در موسسه سینماشهر، بر لزوم بهره گیری 
از ظرفیت های آی تی برای عبور سینمای ایران از بحران 
بی مخاطبی تأکید کرد. مراسم رونمایی از سامانه جامع 
بلیت فروشی سینمای ایران با نام »آی تیکت« در محل 
موسسه سینماشهر برگزار شد. هاشم میرزاخانی، مدیرعامل 
موسسه »سینماشهر« گفت: این موسسه بازوی توسعه دهنده 
زیرساخت در حوزه سینماست و با توجه به رشد تکنولوژی باید 
در حوزه توزیع و ارائه محصولات نمایشی برنامه ریزی درستی 
صورت گیرد و این موسسه به دنبال راهکارهای مناسب در 
این حوزه است. وی بیان کرد: در سالجاری ضریب اشغال 
سینمای ایران ۰۲/۵ است که درصد بسیار پایینی برای یک 
کشور فرهنگی است، عددی که نشان می دهد تعداد مخاطب 
در سینما زیر ۱۰ میلیون نفر از ابتدای سال تاکنون است. اگر 
این صنعت نتواند خود را با امکانات بروز هماهنگ کند از نظر 
اقتصادی دچار مشکل می شود. میرزاخانی با اشاره به اینکه 
امسال تنها ۲ فیلم به سود رسیده و ۴ فیلم توانسته پول خود را 
درآورد، توضیح داد: باید دست به دست هم دهیم تا مخاطب را 
با سینما آشتی دهیم و یکی از این راه ها بحث فروش از طریق 
فضای آی تی است که با همکاری ابراپلیکیشن ها می توانیم در 
حوزه فروش موفق باشیم. کلیه پلن های سینمایی در حوزه 
فروش در اختیار این اپلیکیشن ها قرار می گیرد تا بتوانیم 
ضریب اشغال سینمای ایران را بالا ببریم. وی تاکید کرد: در 
بستر بلیت فروشی ۴ سامانه در حال فعالیت است و ما برای 
اینکه ترمینال فروش یکسانی داشته باشیم و فضای کنترل 
فروش و تجمیع حساب ها یکسان شود، خدمات این ترمینال 
به صورت رایگان در اختیار سینماداران قرار می گیرد و ظرف 
مدت کوتاهی تسویه حساب با سینماها صورت گیرد. منوچهر 
شاهسواری هم گفت: آماری که آقای میرزاخانی ارائه کرد را 
در مقطع کنونی داوری کنیم و بدانیم که همیشه این بحران ها 
باقی نمی ماند. گاهی خروج از این بحران ها خارج از دسترس 
صاحبان کسب وکار است. باید قبول کنیم سینمای ایران 
در بطن یک تغییر و تحول قرار دارد .وی تاکیدکرد: مدیران 
اپلیکیشن ها باید بدانند که نبض اقتصادی کار ما مشتریان 
هستند. اگر هم سرمایه ای که خرج کردیم بازنگردد اما مشتری 
یا مخاطب راضی باشد این مساله برای ما در حوزه سینما بسیار 
مهم است. شاهسواری خطاب به مدیران سوپراپلیکیشن های 
حاضر در این مراسم توضیح داد: اگر یک کسب وکار مانند 
سینما در جوار شما موفق نباشد شما هم موفق نخواهید شد. 
امیدوارم این معامله دوسویه ما با شما کشف ذوق و سلیقه 
مشتری را به همراه داشته باشد. در پایان مراسم، تفاهمنامه 
همکاری میان موسسه سینماشهر و مدیران سوپراپلیکیشن ها 

برای فعال شدن آی تیکت امضا شد.

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

  »ترامپ« خواستار تعلیق 
قانون اساسی آمریکا شد

 رئیس جمهور سابق آمریکا با تکرار ادعاهایش درباره 
تقلب گسترده در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۰ 
این کشور، خواستار تعلیق قانون اساسی ایالات متحده 
شد. به گزارش فارس، »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
سابق آمریکا با تکرار ادعاهای تقلب در انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۰ این کشور، در پلتفورم شبکه 
اجتماعی خود موسوم به »سوشال.تروث« خواستار 
تعلیق قانون اساسی آمریکا شد. وبگاه صهیونیستی 
»عاروتص شوع« در این خصوص گزارش کرد، کاخ 
سفید به شدت از ترامپ به دلیل درخواست برای 
تعلیق قانون اساسی ایالات متحده آمریکا انتقاد کرد. 
براساس این گزارش، ترامپ رئیس جمهور جنجالی 
سابق آمریکا بعد از آن بر »تقلب گسترده« در انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۰ آمریکا تأکید کرد که »ایلان 
ماسک« مالک توئیتر شنبه اطلاعاتی درباره نقش 
توئیتر در محدودکردن دسترسی به روایاتی درباره 
»هانتربایدن« پسر جو بایدن رئیس جمهور آمریکا 
منتشر کرد. ترامپ در شبکه اجتماعی خود در این 
خصوص نوشت: پس با افشای تقلب و فریبکاری 
گسترده در همکاری نزدیک با شرکت های فناوری 
بزرگ، کمیته ملی دموکرات و حزب دموکرات، آیا نتایج 
انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۰ را کنار می گذارید و 
برنده محق را اعلام می کنید یا اینکه انتخابات جدید 
برگزار خواهید کرد؟ وی در ادامه پیام خود نوشت: 
»تقلب های گسترده از این نوع و با این حجم، اجازه 
خاتمه تمامی قوانین و ضوابط و بندهایی که حتی در 
قانون اساسی آورده شده را می دهد. بنیان گذار بزرگ 
ما خواهان انتخابات دروغین و تقلبی نبوده و از آن 
چشم پوشی نمی کرده است. »اندرو بیتس« سخنگوی 
کاخ سفید در واکنش به اظهارات ترامپ، مدعی شد: 
قانون اساسی آمریکا یک سند مقدس است که برای 
بیش از ۲۰۰ سال تضمین کرده که آزادی و حاکمیت 
قانون در کشور بزرگ ما غالب است. قانون اساسی، مردم 
آمریکا را صرفنظر از حزب، گردهم می آورد و رهبران 
منتخب، سوگند می خورند که از آن محافظت کنند. 
وی ادامه داد: این یک اثر تاریخی نهایی برای تمامی 
آمریکایی هایی است که برای شکست حاکمان ظالمی 
که از قدرت خود سوء استفاده کردند و حقوق اساسی را 
زیرپاگذاشتند، جان خود را از دست دادند. سخنگوی 
کاخ سفید سپس با انتقاد از ترامپ ادامه داد: حمله به 
قانون اساسی و محتویات آن، تنفر به روح ملت ماست و 
باید به صورت همه جانبه محکوم شود. شما نمی توانید 
فقط وقتی که پیروز شدید، عاشق آمریکا باشید. ترامپ 
اخیرا رسما نامزدی خود برای شرکت در انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۴ ایالات متحده آمریکا بعنوان 

نامزد حزب جمهوری خواه را اعلام کرد. 

 »سارکوزی«دوشنبهبهدادگاهمیرود

»یدا...مفتونامینی«زیربارانبدرقهشد

کوتــــاه

 نیکولا سارکوزی، رئیس جمهوری سابق فرانسه که 
پیش تر به دلیل »فساد«، سوءستفاده از قدرت و »اعمال 
نفوذ« در پرونده ای قضائی موسوم به »شنود« مجرم شناخته 
شده بود روز دوشنبه برای اعتراض به این رای در دادگاه 
تجدیدنظر حاضر خواهد شد. به گزارش ایسنا به نقل از 
یورونیوز،  دادستانی فرانسه برای سارکوزی در یک پرونده 
دیگر درخواست یکسال زندان شامل ۶ ماه حبس تعلیقی 
کرد. تیه ری هرتزوگ، وکیل سارکوزی و ژیلبر آزیبر، قاضی 
عالی رتبه سابق دستگاه قضائی فرانسه نیز که اتهاماتی به آنها 
وارد شده قرار است در دادگاه حضور یابند. نیکولا سارکوزی 
ماه مارس گذشته پس از صدور حکم دادگاه بدوی علیه وی 
در پرونده »شنود« آنچه وی »افترا و بدنامی« از سوی محکمه 
خواند را محکوم کرد و گفت که از دادگاه تجدیدنظر تقاضای 
فرجام خواهد کرد. در این پرونده پر پیچ و خم که در جریان 
تحقیقات قضائی مرتبط با دو پرونده  فساد دیگر علیه نیکولا 
سارکوزی شکل گرفت احکامی مشابه علیه تیه ری هرتزوگ، 
وکیل سارکوزی و ژیلبر آزیبر، قاضی عالی رتبه سابق دستگاه 
قضائی فرانسه به جرم تبانی صادر شده بود. پرونده اتهامات یاد 
شده اوایل سال ۲۰۱۴ پس از شنود مکالمات نیکولا سارکوزی 

با تیه ری هرتزوگ، وکیل وی در دستگاه قضائی فرانسه تشکیل 
شد. در آن زمان، دو خط تلفن مرد قدرتمند سابق جناح راست 
فرانسه در جریان تحقیقات مرتبط با پرونده اتهام مطرح علیه 
وی مبنی بر دریافت کمک های مالی از سوی لیبی برای تامین 
مالی کارزار انتخاباتی سال ۲۰۰۷ به دستور مقامات قضائی 

شنود شد. کارشناسان پرونده سپس از وجود خط سوم 
تلفنی پرده برداشتند که یازده ژانویه ۲۰۱۴ به نام مستعار 
فردی موسوم »پل بیسموت« باز شده بود و به مکالمات 
خصوصی رئیس جمهوری سابق فرانسه و تیه ری هرتزوگ، 
وکیل و دوست نزدیک وی اختصاص داشت. دادستان ها در 
جریان شنود مکالمات این خط تلفن به عهد و پیمان فسادی 
پی بردند که میان نیکولا سارکوزی و ژیلبر آزیبر، قاضی 
دیوان عالی فرانسه پیوند خورده بود. رئیس جمهوری فرانسه 
بر پایه این اتهام، با قاضی سابق دادگاه تجدیدنظر تبانی کرده 
و به وی وعده داده بود در ازای بهره بردن از نفوذ وی در جهت 
ارتقا جایگاهش و رسیدن به یک منصب عالی در موناکو تلاش 
کند. آزیبر در این پرونده به تلاش برای استفاده از اطلاعات 
بالادستی و محرمانه به منظور تأثیرگذاری بر رای نهایی 
دیوان عالی علیه نیکولا سارکوزی متهم است. نیکا سارکوزی 
که سال ۲۰۱۷ کناره گیری خود را از دنیای سیاست برای 
همیشه اعلام کرده بود مارس سال گذشته میلادی هنگام 
صدور رای دادگاه بدوی در ارتباط با پرونده »شنود« در 
محکمه حضور نیافت؛ امری که نشان از عزم او برای اعتراض 

به این حکم در دادگاه تجدیدنظر داشت.  

 موج اعتصابات در انگلیس 
 رئیس حزب محافظه کار انگلیس در گفت وگویی 
اعلام کرد که دولت این کشور در صورت نیاز به 
منظور مهار نسبی اثرات اعتصاب بخش های عمومی 
از ارتش کمک خواهد گرفت. به گزارش ایرنا، »ندیم 
زهاوی« وزیر مشاور در کابینه انگلیس در گفت وگو با 
اسکای نیوز، استفاده ارتش را برای کاهش اثر اعتصاب ها 
مفید دانست و اظهارداشت: نیروهای ارتش می توانند 
در صورت لزوم جای رانندگان آمبولانس را پر کنند. 
وی خاطرنشان کرد: پیام ما به اتحادیه ها این است 
که اکنون زمان اعتصاب نیست. زمان تلاش برای 
مذاکره است. اما در غیاب این شرایط، داشتن برنامه  
برای آینده، امری درست و مسئولانه است. این عضو 
کابینه ریشی سوناک، در پاسخ به پرسشی درباره امکان 
استفاده از ارتش، ادامه داد: ما نگاهی به ارتش داریم، 
نگاهی به نیروی واکنش ویژه داریم که در واقع سال ها 
پیش ایجاد شده است. زهاوی، مقصر اصلی تورم در 
این کشور را ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه 
دانست و مدعی شد که پوتین از انرژی به عنوان سلاح 
استفاده می کند. این سخنان در حالی مطرح می شود 
که ریشی سوناک نخست وزیر انگلیس که این روزها با 
موجی اعتراض ها و اعتصاب ها روبه رو شده، اختیارات 
پلیس این کشور را به منظور سرکوب معترضان افزایش 
داده است. به گزارش یورونیوز، راه آهن بریتانیا برای 
ماه های دسامبر و ژانویه )آذر و دی( اعلام اعتصاب کرده 
است. اتحادیه کارگران راه آهن، دریانوردی و حمل ونقل 
)RMT( اعلام کرده است که ۴۰ هزار عضو این اتحادیه 
به مدت هشت روز از تعطیلات پیش رو را دست به 
اعتصاب می زنند. تاریخ اعتصاب -۱۳ ۱۴ )۲۲ و ۲۳ 
آذر( و -۱۶ ۱۷ )۲۵ و ۲۶ آذر( دسامبر و همچنین -۳ ۴ 
)۱۳ و ۱۴ دی( و -۶ ۷ ژانویه )۱۶ و ۱۷ دی( خواهد بود. 
صدها حمل کننده چمدان در فرودگاه هیثرو لندن نیز 
اعلام کرده اند که در طول دوره کریسمس اعتصاب 
می کنند و از تاریخ ۱۶ دسامبر )۲۶ آذر( به مدت ۷۲ 
ساعت در اعتصاب هستند. اعضای اتحادیه خدمات 
عمومی و بازرگانی انگلیس )PCS( که نماینده اداره 
گذرنامه و کارکنان نیروهای مرزی است نیز به اعتصاب 
در کریسمس رای داده اند. در این میان، فرانس۲۴ نیز 
نوشت که پرستاران بخش های مختلف انگلستان، ولز و 
ایرلندشمالی در ۱۵ و ۲۰ دسامبر )۲۴ و ۲۹ آذر( پس از 
 )RCN( اینکه رئیس اتحادیه سلطنتی کالج پرستاری
اعلام کرد پیشنهاد مذاکره آنها برای افزایش حقوق 
از سوی مقامات دولتی رد شده به اعتصابات خواهند 
پیوست. جهش بی سابقه شاخص تورم و افزایش 
افسارگسیخته هزینه های زندگی در انگلیس، جزیره را 
در بدترین شرایط اقتصادی نیم قرن گذشته قرار داده 
است. شاخص نرخ تورم در انگلیس براساس تازه ترین 
گزارش اداره آمار ملی این کشور از محدوده ۲ به ۱۱.۱ 

درصد رسیده است.

 معاون نخست وزیر روسیه اعلام کرد: 
تجارت بین روسیه و چین همچنان روندی 
روبه  رشد دارد و در ۹ ماهه اول امسال به 
۱۲۹ میلیارد دلار رسید. به گزارش مهر به 
نقل از راشاتودی، »دیمیتری چرنیشنکو«، 
معاون نخست وزیر روسیه گفت: تجارت 
روندی  همچنان  چین  و  روسیه  بین 
روبه رشد دارد و در ۹ ماهه اول امسال 
به ۱۲۹ میلیارد دلار رسید. دیمیتری 
چرنیشنکو گفت: چین شریک تجاری 

مهم و کلیدی ماست. به رغم چالش های 
خارجی، رواط ما در همه زمینه ها در 
حال توسعه است. وظیفه اصلی در دوره 
پیشِ رو، تحکیم پویاییِ رشد تجاری بین 
دو کشور است.  این مقام روس ادامه داد: 
این شراکت بین دو کشور در زمینه ها و 
عرصه های مختلف در حال تقویت است 
و روسیه خواهان همکاری با چین برای 
توسعه بیشتر روابط است. ولادیمیر پوتین 
در ماه سپتامبر با تمجید از تقویت روابط 

اقتصادی بین مسکو و پکن گفت در سال 
۲۰۲۱ روابط تجاری بین روسیه و چین 
به رکورد ۱۴۶ میلیارد دلار رسیده است. 
گفته می شود در ۱۰ گذشته چین به ارزش 
۵۹.۵۹۶ میلیارد دلار از روسیه کالا وارد 
کرده است که ۱۲.۸ درصد بیشتر از سال 
۲۰۲۱ است. بر این اساس واردات چین 
از روسیه ۴۹.۹ درصد افزایش یافته و به 
۹۴.۳۴۲ میلیارد دلار رسیده است. سطح 
مبادلات تجاری دو کشور در ماه اکتبر )ماه 

جاری( به ۱۷ میلیارد و ۶۳۷ میلیون دلار، و 
روسیه به ارزش ۱۰ میلیارد و ۲۳۰ میلیون 
دلار از چین کالا وارد کرده و چین نیز به 
ارزش ۷.۴ میلیارد دلار کالا از روسیه وارد 
کرده است. سران روسیه و چین پیش از این 
هدف خود را دو برابرکردن حجم مبادلات 
تجاری بین دو کشور تعیین کرده بودند که 
باید تا سال ۲۰۲۴ حجم مبادلات تجاری 
بین دو کشور از ۱۰۰ میلیارد در سال به 

۲۰۰ میلیارد برسد. 

دیمیتری چرنیشنکو:

 روابط تجاری پکن و مسکو افزایش یافته است

  سخنگوی وزارت خارجه روسیه به اظهارات معاون امور 
سیاسی وزارت خارجه آمریکا درباره منصرف کردن مسکو 
از توسل به سلاح اتمی در جنگ اوکراین، واکنش نشان 
داد. به گزارش مهر به نقل از تاس، ماریا زاخارووا، سخنگوی 
وزیرخارجه روسیه در پاسخ به اظهارات ویکتوریا نالند، 
معاون امور سیاسی وزارت خارجه آمریکا که گفته است 
»هشدارهای غرب مانع توسل روسیه به سلاح اتمی در 
اوکراین شده است«، بیان داشت: »این صحبت ها چیزی 
نیست جز تلاشی بی حاصل برای مقصر جلوه دادن روسیه.« 

  Ukrainskaya Pravdaنالند در گفت وگو با نشریه
گفته بود که ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه به دلیل 
»هشدارهای قاطع کشورهای غربی و همچنین غیرقابل قبول 
بودن حمله به زیرساخت های انرژی اوکراین« از توسل به 
سلاح اتمی منصرف شده است. زاخارووا در واکنش به این 
اظهارنظر مقام آمریکایی اظهارکرد: ویکتوریا نالند یک بار 
دیگر خودش را شکست داد؛ او در وهله اول، از طریق رسانه و 
اندیشکده های تحت کنترل خودش، موضوع تهدید هسته ای 
روسیه را برجسته کرد و حالا هم سعی می کند اتهامی که 

کسی گردن نگرفته است را طور دیگری جلوه دهد. سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه به منظور توضیح اظهاراتش، به بیانیه 
دوم نوامبر این وزارتخانه درباره پیشگیری از جنگ اتمی 
اشاره کرد. وی همچنین تاکید کرد: درباره غیرقابل قبول 
بودن حمله به زیرساخت های انرژی نیز باید بگویم که نالند 
در جایگاهی نیست که به دیگران درس بدهد. کافی است نگاه 
کنید و ببینید آمریکا چندین و چند شبکه برق را ویران کرده 
و از آن بدتر، چندین و چند شبکه برق با مشارکت آمریکا و 

ناتو ویران شده است. 

واکنش »زاخارووا« به ادعای تاثیرگذاری واشنگتن بر تصمیمات مسکو


